



ABSTRAK

MOHD FADLI GHANI (2018): Calon Legislatif Perempuan Dalam Pemilu Menurut PAS (Malaysia) dan Jamaat Islami (Pakistan)

Penglibatan gerakan Islam di seluruh dunia dalam sistem demokrasi telah membawa kepada peran aktif golongan perempuan sebagai ahli gerakan Islam dalam pemilu. Dua buah gerakan Islam terkemuka yang aktif dalam politik demokrasi ialah Parti Islam Se-Malaysia (PAS) di Malaysia dan Jamaat Islami Pakistan di Pakistan. Kedua-dua gerakan Islam ini terlibat aktif dalam politik demokrasi dan menyertai pemilu di negara masing-masing, di mana PAS telah meletakkan perempuan sebagai calon legislatif dalam pemilu, sedangkan JIP bertindak sebaliknya dengan melarang perempuan berperan aktif sebagai calon. Penelitian ini cuba melihat apakah pegangan PAS dan JIP dalam persoalan calon legislatif perempuan, apakah dalil-dalil yang dipegang oleh kedua-dua pihak dan apakah pula implikasi terhadap peran perempuan sebagai calon mewakili dua-dua gerakan Islam tersebut. Walaupun para ulama secara umumnya terbahagi kepada tiga pandangan dalam hal ini, iaitu mengharamkan, membolehkan dan membolehkan dengan syarat, ternyata PAS telah mengambil pendirian yang selaras dengan pandangan ketiga iaitu membolehkan dengan syarat, sedangkan JIP pula mengambil pendirian mengharamkannya. Berdasarkan ayat 228 Surah al-Baqarah dan ayat 34 Surah an-Nisa', PAS telah membolehkan golongan perempuan menyertai pemilu sebagai calon legislatif dan semenjak 1959 PAS telah berbuat demikian, sedangkan JIP berpegang dengan ayat 34 Surah an-Nisa' dan ayat 33 surah al-Ahzab telah menghalang perempuan dari berbuat demikian dan JIP tidak pernah meletakkan perempuan sebagai calon dalam pemilu.

Hak Cipta Dilindungi
1. Dilarang mengutip sebagian atau seluruh karya ilmiah ini tanpa menyebutkan sumber:
a. Pengutipan hanya untuk kepentingan pendidikan, penelitian, penulisan karya ilmiah, penyusunan laporan, penulisan kritik atau tinjauan suatu masalah.
b. Pengutipan tidak merugikan kepentingan yang wajar UIN Suska Riau.

2. Dilarang mengumumkan dan memperbanyak sebagian atau seluruh karya tulis ini dalam bentuk apapun tanpa izin UIN Suska Riau.